
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 8. september 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 675
Vil ministeren beskrive de intra-kommunale økonomiske konsekvenser af, at Folketinget 
vedtager nye dækningsafgiftspromiller, som hæver det samlede kommunale dækningsaf-
giftsprovenu med 30 pct. fra 2021 til 2022? Endvidere bedes ministeren oplyse, om det er 
korrekt forstået, at dette merprovenu (til de ca. 34 kommuner, som forventes at opkræve 
dækningsafgift i 2022) vil blive modregnet i tilskuddet til kommunerne under ét, og at 
der derfor de facto vil blive tale om en Christiansborg-dikteret omfordeling fra kommuner 
uden dækningsafgift til kommuner med dækningsafgift.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Dennis.Flydtkjaer@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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